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З А П И С Н И К 
са 17. сједнице Комисије за спољну трговину и царине 
Представничког дома Парламентарне скупштине БиХ, 

одржане 17. 03. 2008. године 
 
 

 
 Сједница је почела у 14 часова. 
            Сједници је  предсједавала  предсједавајућа Комисије Сњежана Рајилић. 
 
           Сједници су присуствовали чланови Комисије: Мехмед Суљкановић, Славко 
Јовичић, Шемсудин Мехмедовић, Салко Соколовић, Јерко Иванковић Лијановић,  
Јозо Крижановић, Хаџи Јован Митровић и Екрем Ајановић. 
         Сједници су, такође, присуствовали: Сабрија Шерифовић, помоћник министра  
спољне трговине и економских односа БиХ, Сеид Узуновић, шеф одсјека у МСТЕО, 
Елма Кадић , службеник за сарадњу са Парламентарном скупштином БиХ - ОЕБС, 
и Емира Чешљар,  секретар Комисије. 
        На сједници  Комисије предложен је и са пет гласова „за“ и три гласа „против“ 
усвојен сљедећи  
 
 
                                                       Д Н Е В Н И   Р Е Д 
 
 
1. Усвајање  Записника  са 16. сједнице Комисије; 
2. Разматрање Програма мјера за примјену Споразума ЦЕФТА достављеног  
    од Министарства спољне трговине и економских односа 18.02.2008. године,  
    ради достављања мишљења Представничком дому; 
3. Разматрање Нацрта  заједничке декларације предсједника парламената  
    земаља чланица ЦЕФТА-е; 
4. Разматрање Предлога закона о пољопривреди, исхрани и руралном  развоју  
    Босне и Херцеговине, друго читање; 
5. Текућа питања: 
       а)   Закључак Колегијума Дома у вези са писмом ЕУ делегације Европске 
              комисије у БиХ  о Предлогу закона о пољопривреди, исхрани и руралном 
              развоју Босне и Херцеговине. 
 
 



Ад. - 1. Усвајање  Записника са 16. сједнице Комисије 
 
         Јозе Крижановића имао је примједбу да се у  Записник у тачки 2. на другој 
страни његове дискусије изврши исправка у смислу побољшања текста 
формулације задње реченице.  
Записник са16. сједнице Комисије са наведеном примједбом усвојен је 
једногласно. 
 
 
Ад. - 2. Разматрање Програма мјера за примјену Споразума ЦЕФТА 
              достављеног од  Министарства спољне трговине и економских 
              односа 18. 02. 2008. година, ради достављања мишљења  
              Представничком дому 
 
  Представнички дом ПСБиХ је, на наставку 13. сједнице, одржане 05. 09. 2007. 
године,усвојио закључак:   
         “Обавезује се Савјет министара БиХ да заједно са Комисијом за спољну 
трговину и царине Представничког дома и у сарадњи са осталим надлежним 
институцијама  на ентитетском и  кантоналном нивоу обезбиједи доношење свих 
неопходних  мјера којима ће се заштити домаћа производња и ублажити негативни 
ефекти примјене Споразума о измјени и приступању Централноевропском 
споразуму о спољној  трговини (ЦЕФТА 2006)“. 
 
Савјет министара БиХ је на 24. сједници, одржаној 27.09.2007. године, разматрао 
наведени закључак и задужио Министарство спољне трговине и економских 
односа БиХ (у даљем тексту: Министарство) за његову реализацију. У складу с 
тим,   Министарство је сачинило Програм мјера за примјену ЦЕФТА-е који има два 
сегмента: Акциони план за примјену ЦЕФТА-е са одговарајућим прилозима и 
Коментар на одредбе ЦЕФТА-е. Наведени програм мјера Министарство је, 18. 
02.2008. године, доставило Представничком дому на разматрање и усвајање.    
 
У Акционом плану за примјену ЦЕФТА –е, кроз табеларни приказ, Министарство је 
навело: активности,  њихове носиоце и рокове, а односе се на: опште мјере за 
повећање извоза и смањење трговинског дефицита; мјере за привлачење страних 
инвестиција; програм мјера из области агрокомплекса; мјере у области санитарне 
и фитосанитарне заштите и програм мјера за техничке индустријске производе. 
У расправи су учествовали: Јерко Иванковић Лијановић, Шемсудин Мехмедовић, 
Славко Јовичић  и Јозо Крижановић. 
Јерко Иванковић  Лијановић рекао је да је Програм мјера добро урађен  и 
апострофирао да је потребно константно инсистирати  на  коришћењу заштитних 
мјера  за подстицање пољопривредних произвођача у оквиру примјене одредаба 
ЦЕФТА-е. 
Шемсудин Мехмедовић рекао је да стиче дојам да је Програм мјера достављен 
само да би се задовољила форма. Поставља се питање да ли неко свјесно жели 
да производи из БиХ не буду конкурентни производима из региона. У вези са  
Акционим планом програма мјера за примјену ЦЕФТА-е, дао је коментар на  
предложене активности које се односе на тач. 2, 4, 13, 22, 25. и 33. и поставио 
одређена питања представнику предлагача. 
Јозо Крижановић констатовао је да је Босна и Херцеговина доста касно почела 
припремати мјере за примјену ЦЕФТА-е. Програм мјера добро је сачињен, али је 
Босна и Херцеговина није припремљена за његову примјену.  
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Славко Јовичић предложио је покретање иницијативе за израду стратегије под 
називом  „Бх. патриотизам код извоза“,  гдје би се укључили МСТЕО, СТКБиХ и 
УИОБиХ. 
 
На постављена питања и сугестије одговорио је, у име предлагача, Сафет 
Шерифовић. Истакао је да постоји списак мјера за нецаринске баријере и да у 
принципу држава не предлаже заштитне мјере.  
 У вези са иницијативом Славка Јовичића, одговорио је да је у тачки 6 Акционог 
програма  ова могућност предложена. 
         Након дуже расправе, Комисија је констатовала сљедеће:  Министарство је 
са закашњењем израдило Програм мјера и доставило материјал; Програм мјера 
требало је предложити прије ступања на снагу Споразума ЦЕФТА; потребно је 
истрајавати у досљедној примјени и спровођењу  његових одредаба.  
Комисија је једногласно закључила да у Мишљењу који ће доставити Колегијуму 
Представничког дома предложи усвајање Програма мјера за примјену Споразума о 
измјени и приступању Централноевропском споразуму о спољној трговини (ЦЕФТА 
2006), са предлозима да: 
     - Министарство допуни Акциони план ставком - примјењивати члан 23. бис 
Споразума ЦЕФТА на предлог пољопривредних произвођача и/или удружења 
пољопривредних произвођача због озбиљних поремећаја на домаћем тржишту, 
насталих као резултат прекомјерног увоза; 
     - Министарство ажурира рокове  предложене у Акционом плану, те обавијести 
Дом о реализацији мјера  за које су истекли предложени рокови;  
     -  Савјет министара БиХ учини напоре за оспособљавање и опремење 
државних институција, неопходних за несметан извоз бх. производа; 

- се ангажују надлежне институције за константно пружање помоћи и додатну 
обуку бх. произвођача како би једноставније извозили своје производе и тако 
били равноправни  са извозницима из земаља чланица ЦЕФТА-е. Такође,  
неопходно је предузети одговарајуће мјере како би се бх. произвођачи 
оспособили да буду конкурентни и на домаћем и на тржишту земаља ЦЕФТА-
е. 

 
 
Ад. - 3. Разматрање Нацрта  заједничке декларације предсједника  
             парламената земаља чланица ЦЕФТА-е 
 
Поводом Конференције о теми: „Евроатлантске интеграције земаља западног 
Балкана“, одржане у Будимпешти 28. 09.2007. године, на састанку  предсједника 
парламената потписница ЦЕФТА-е, предсједник Народне скупштине Републике 
Србије, Оливер Дулић, уручио је предсједавајућем Представничког дома Милораду 
Живковићу Нацрт заједничке декларације, те замолио за сугестије, идеје и 
примједбе. 
 Циљ састанка био је да се путем парламентарне сарадње и демократске размјене 
мишљења подржи ова важна  регионална економска иницијатива. 
 
Предсједавајућа Комисије рекла је да је Комисија на 16. сједници реализовала 
обавезу према закључку са 44. сједнице Колегијума Представничког дома,  
одржане 12. 02. 2008. године, одредила члана делегације и сачинила платформу 
за  вођење разговора током узвратне посјете делегације Представничког дома 
Народној скупштини Републике Србије. Рекла је да чланови Комисије треба да се 
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упознају са текстом наведене декларације те да је посјета НС Републике Србије, 
планирана за почетак марта, одгођена.   
Након расправе, имајући у виду наведене разлоге и одредбе члана 150. 
Пословника Представничког дома, Комисија је једногласно з а к љ у ч и л а да не  
разматра текст  Декларације  и да је прими к знању.  
 
 
Ад. - 4. Разматрање Предлога закона о пољопривреди, исхрани и руралном 
             развоју Босне и Херцеговине, друго читање 
 
Сњежана Рајилић  рекла је да је добила мишљење Министарства пољопривреде, 
шумарства и водопривреде  Републике Српске на Предлог закона,  у који је 
МСТЕО, према закључку са 16. сједнице Комисије, уградио амандмане који су 
прихватљиви.  
С циљем поновног усаглашавања дијела  предложених амандмана, потребно  је 
поново разговарати са обрађивачем Закона. Предложила је да се члановима 
Комисије подијели мишљење о амандманима на Закон, које је на њену молбу 
ресорно министрство Републике Српске доставило 07. 03. 2008. године.  
Констатовано је да се закључак Колегијума Дома у вези са писмом ЕУ делегације 
Европске комисије  у БиХ  о Предлогу закона о пољопривреди, исхрани и руралном 
развоју Босне и Херцеговине из тачке 5. односи на ургирање за разматрање  
Предлога закона, те да није потребно да се разматра као посебна тачка дневног 
реда, са чиме су чланови Комисије били сагласни.  
 
У расправи су учествовали: Шемсудин Мехмедовић, Јерко Иванковић Лијановић, 
Екрем Ајановић, Хаџи Јован Митровић, Салко Соколовић и  Јозо Крижановић. 
 
Наглашено је да је крајње вријеме да се Закон донесе;  да се амандманима не 
може мијењати његова суштина  и да је до сада Комисија прибавила све потребне 
информације и мишљења на основу усвојених закључака са досадашњих 
расправа. Имајући у виду да је Уставноправна комисија Дома дала мишљење да 
постоји ваљан уставноправни основ за доношење закона; да су у изради Закона 
учествовали представници три министарства; да се мишљење ентитетског 
министра не мора прихватити те да Комисија треба само да испоштује пословничку 
процедуру, размотри Закон и предложене амандмане и достави извјештај Дому.  
 
С циљем  усаглашавања ставова и  разматрања  предложених амандмана   на  Предлог 
закона,  Комисија је  већином гласова  усвојила з а к љ у ч а к   да  се одржи састанак 26. 
марта 2008. године  у 11 часова,  у згради институција БиХ, Сарајево, Трг БиХ бр. 1. 
 
Договорено је да се на састанак позову: представници Федералног министарства  
пољопривреде, водопривреде и шумарства и Министарства за пољопривреду, 
шумарство и водопривреду Републике Српске; предсједник и секретар Одбора за 
пољопривреду, шумарство и водопривреду, руководиоци ентитетских парламената; 
руководилац Одбора за пољопривреду, шумарство и водопривреду Владе Брчко 
Дистрикта БиХ и представник  предлагача Закона.  
У прилогу  позива за састанак треба доставити текст Предлога закона, амандмане на 
Закон и Изјашњење о амандманима  Министарства  спољне  трговине и економских 
односа Босне и Херцеговине. 
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5. Текућа питања 
 
С обзиром да је Закључак Колегијума Дома у вези са писмом ЕУ делегације 
Европске комисије у БиХ  о Предлогу закона о пољопривреди, исхрани и руралном 
развоју  Босне и Херцеговине разматран у оквиру 4. тачке дневног реда, није било 
питања. 
 
Сједница је  завршена у 17.15 часова. 
 
 
Секретар Комисије                                                                Предсједавајућа Комисије 
 Емира Чешљар                                                                          Сњежана Рајилић 
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